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KZUS- EDUKACIJA ZA MENADŽMENT U ZDRAVSTVU – akreditovan kurs 

RTS- Rezerve krvi na dvodnevnom nivou, najviše nedostaju A, B i O krvna 

grupa  

BLIC- MIRJANA JE JEDAN OD VELIKIH TRANSFERA U ZDRAVSTVU! 14 godina 

radila na prestižnoj klinici u Švedskoj, a zbog ovoga se VRATILA U SRBIJU   

BLIC- "POVREDIO SE JER JE PIJAN VOZIO ELEKTRIČNI TROTINET" Dežurni 

lekar o dramatičnoj noći na VMA: "Imali smo i jedno upucavanje lovačkom 

puškom, hirurzi 10 puta ULAZILI U SALU" 

 

 

 



 
 

 

EDUKACIJA ZA MENADŽMENT U ZDRAVSTVU – akreditovan kurs 

SLEDEĆI TERMIN OBUKE: 3, 4. i 5. mart 2025. godine 

PRIJAVITE SE ZA UČEŠĆE 

Komora zdravstvenih ustanova Srbije u partnerstvu sa Methodes Franklin Covey SRB d.o.o. nastavlja sa 

organizovanjem  obuka za menadžment u zdravstvu, prema programu koji su do sada uspešno završile 

desetine rukovodilaca zdravstvenih ustanova iz cele Srbije. Naredna edukacija biće održana 3. 4. I 5. 

marta 2025. godine u Beogradu (prostorije Komore zdravstvenih ustanova Srbije, Hajduk Veljkov venac 

4-6). 

Program edukacija  sačinjen je pod pokroviteljstvom Ministarstva zdravlja Republike Srbije i Drugog 

projekta razvoja zdravstva Srbije, za potrebe projekta Svetske banke u okviru kog je, tokom 2021. i 2022. 

godine edukaciju za menadžment završilo 180  rukovodilaca bolnica i 165 direktora domova zdravlja iz 

cele Srbije. Zbog velikog interesovanja, obuke su nastavljene i nakon okončanja projekta, prema 

postojećem modelu ali uz obogaćivanje programa novim sadržajima, kako bi kvalitet bio dodatno 

unapređen. 

Molimo zainteresovane za učešće da se prijave popunjavanjem formulara koji je u prilogu ovog mejla 

kako bismo, spram interesovanja, mogli da planiramo dalje korake u organizaciji. Više detalja i 

program edukacije dostavićemo vam nakon što prikupimo prijave. 

Za edukaciju mogu da se prijave svi zainteresovani, a program se posebno preporučuje zaposlenima na 

rukovodećim pozicijama u zdravstvenim ustanovama (uključujući visoke ali i srednje i niže upravljačke 

nivoe). 

Program je akreditovan kod Zdravstvenog saveta Srbije i učesnicima koji uspešno završe obuku donosi 

18 bodova. 

Obuka se priznaje  kao uslov za imenovanje direktora zdravstvene ustanove koji se traži prema članu 115 

Zakona o zdravstvenoj zaštiti. 

Kotizacija: 72.000 rsd (60.000 rsd + pdv) 

Vreme održavanja edukacije : 3, 4. I 5. mart 2025. godine 

Mesto: Komora zdravstvenih ustanova Srbije, Hajduk Veljkov venac 4-6, Beograd 

NAPOMENA: Rad u grupi predviđen je od 9:00 -17:00 časova, uz pauze za kafu i ručak, koje su uključene 

u cenu obuke. 



 
 

KONTAKT OSOBE: 

Snežana Rašić Đorđević, 063 77 01 796 

Marijana Stojanović, 064 63 17 416 

Obuka obuhvata tri programske celine organizovane u trodnevni trening: 

·           Osnovni principi menadžmenta u zdravstvu (predavač: prof. Miroslav Živković) 

·           Sistem zdravstvene zaštite Republike Srbije (predavač: Olga Bukarica) 

·           Principi novog modela finansiranja zdravstvenih ustanova (predavač: Samo Fakin) 

 Organizovanje edukacija za menadžment u zdravstvu Komora zdravstvenih ustanova Srbije ustanovila je 

kao redovnu aktivnostu zbog izuzetnog uspeha prethodnog ciklusa obuka i velikog interesovanja, te 

 stalnih prijava novih učesnika. 

 

 

Rezerve krvi na dvodnevnom nivou, najviše nedostaju A, B i O krvna grupa 

Mirjana Knežević iz Instituta za transfuziju krvi navodi za RTS da su trenutno zalihe krvi na dvodnevnim 

rezervama. Napominje da najviše nedostaju A, B i O krvna grupa i pozitivna i negativna. Najavila je novu 

kampanju Instituta za transfuziju krvi i Crvenog krsta Srbije - nadmetanje u humanosti tokom koje se 

gradovi i opštine takmiče u humanosti, odnosno broju davalaca. 

Mirjana Knežević iz Instituta za transfuziju krvi navodi za RTS da su određeni periodi godine 

karakteristični po smanjenim rezervama krvi, kao i da je to uglavnom oko praznika. 



 
 

Ukazuje da su trenutno zalihe krvi na dvodnevnim rezervama. Napominje da najviše nedostaju A, B i O 

krvna grupa i pozitivna i negativna. 

"U ovom momentu Institut raspolaže sa dvodnevnim rezervama ali ono što bih naglasila jeste da 

distribucija krvnih grupa nije podjednaka odnosno da AB krvna grupa i B pozitivna su stabilne, a ostale 

krvne grupe su već smanjene  - znači i A i O pozitivna i negativna ali i B negativna", ukazuje Kneževićeva. 

Najavila je novu kampanju Instituta za transfuziju krvi i Crvenog krsta Srbije - nadmetanje u humanosti 

tokom koje se gradovi i opštine takmiče u humanosti, odnosno broju davalaca. 

"Želimo da motivišemo naše građane u gradovima i opštinama gde radimo akcije, da se, da kažemo, 

humano nadmeću. Da baš tokom zime u periodu kada su rezerve krvi u deficitu se malo više potrude, 

priključe i ovoj akciji i daju krv", kaže gošća Jutarnjeg programa. 

Ko može dati krv 

Davalac krvi može biti svaka zdrava, odrasla osoba, starosti od 18 do 65 godina. 

Muškarci mogu da daju krv na tri meseca, žene na četiri. Pre davanja krvi lekar obavi sistematski pregled 

i proveri se hemoglobin kod davaoca. 

Potrebno je da davalac bude potpuno zdrav i da nije na nekoj terapiji, kao i da poslednjih šest meseci 

nije imao neku hiruršku intervenciju. 

 

 

MIRJANA JE JEDAN OD VELIKIH TRANSFERA U ZDRAVSTVU! 14 godina radila na prestižnoj klinici u 

Švedskoj, a zbog ovoga se VRATILA U SRBIJU 

Mirjana Šišić se vratila u Srbiju nakon 14 godina rada u Švedskoj 

Odlučila se za povratak zbog ljubavi prema porodici i zemlji 



 
 

Mirjana Šišić jedna je od zdravstvenih radnika koji su nakon mnogo godina rada u inostranstvu rešili da 

se vrate u Srbiju i posvete lečenju našeg naroda. Odavde je otišla pre tačno 14 godina, a sada se sprema 

da nakon rada u Švedskoj svoju karijeru nastavi u Kliničkom centru Srbije. 

Mirjana Šišić jedna je od zdravstvenih radnika koji su odlučili da svoju karijeru umesto u inostranstvu, 

nastave u Srbiji. 

- Iz Srbije sam otišla 2012. godine u Geteburg u Švedskoj. Bila sam tamo tačno 14 godina i radila sam u 

jednoj prestižnoj klinici na Karolinskom univerzitetu u Švedskoj. U Srbiju sam se vratila zahvaljujući 

projektu povratka naših zdravstvenih radnika iz dijaspore. Sada treba da počnem da radim u Kliničkom 

centru Srbije - kaže Mirjana. 

Kako ističe nije joj bilo lako da donese odluku da se vrati u Srbiju, ali ipak je kod nje prevagnula ljubav 

prema porodici i našoj zemlji. 

- Bilo je teško, ali znate, prevagne vam toplina prema familiji, prema vašoj zemlji, gde ste odrasli, gde ste 

živeli, gde ste išli u školu. Najveći problem i to što se naše obrazovanje i naš zdravstveni sistem u 

mnogome razlikuju od sistema u Švedskoj - kaže Mirjana. 

Uz prijatelje i porodicu sve je lakše 

Ističe da se odlučila da ode iz Srbije jer se udala, ali joj ni tamo nije bilo lako. Nakon školovanja, morala je 

da se doškoluje kako bi se prilagodila njihovom sistemu. 

- Prvenstveno sam otišla kada sam se udala za jednog našeg čoveka koji dugo živi tamo. Nakon 

školovanja otišla sam tamo, pa sam morala da naučim jezik, a zatim je sledilo i usavršavanje da bih 

vratila moju diplomu koju imam ovde, pošto naša zelja nije u EU - kaže Mirjana. 

Kako kaže, spremna je na to da joj povratak neće biti mnogo lak, ali da će imati podršku prijatelja i 

kolega. 

- Normalno je da će biti malo teško, ali uz pomoć ljudi i kolega i prijatelja mislim da će biti mnogo lakše. 

Kod nas je potpuno drugačija kultura, naši ljudi su mnogo topliji i socijalniji nego u stranim zemljama i to 

je jedan od razloga zašto se veliki broj naših ljudi vraća ovde - kaže Mirjana za "Prva" TV. 

Podsetimo, neurolog dr Nikola Stefanović, vratio se u rodni Šabac, nakon decenije rada u Specijalnoj 

bolnici za lečenje cerebrovaskularnih oboljenja "Sveti Sava“ u Beogradu, a prethodno i u Nemačkoj. 

Postoji interesovanje i povratak drugih zdravstvenih radnika iz inostranstva u Srbiju 

Ministarstvo zdravlja otvorilo je ranije ove godine posebnu Kancelariju za saradnju sa našim lekarima 

koji trenutno žive i rade u inostranstvu, a upravo preko te kancelarije, srpski lekari iz cele Evrope javili su 

se u želji da karijeru nastave u svojoj zemlji. 

Zlatibor Lončar, ministar zdravlja istakao je da ga to posebno raduje zbog toga što pokazuje kako se živi u 

Srbiji i da li neko želi da živi u Srbiji, da li želi da ode iz Srbije ili da se vrati. 



 
 

"Mi smo posle jednog sastanka sa našom dijasporom u ambasadi u Londonu otvorili kancelariju da 

pomognemo ljudima koji razmišljaju da se vrate. Sada imamo šest porodica koji dobijaju ugovore. 

Porodice se vraćaju iz Amerike, dve porodice iz Norveške, jedna porodica iz Emirata i oni dobijaju posao 

u Srbiji. Oni su zdravstveni radnici i prelaze da rade i žive sa svojim porodicama u Srbiji", rekao je Lončar 

Tanjugu. 

Naglasio je da ima toliko priča kako svi odlaze iz Srbije i kako se niko ne vraća, ali da to nije tačno. 

Lončar je poručio i da ima još zainteresovanih. 

"Svaki dan se javljaju, tako da ja mislim da Srbija može da bude ponosna. Došao je taj moment da se 

građani vraćaju, da su procenili da je život u Srbiji bolji za njih nego na nekom drugom mestu gde smo 

nedavno trčali, gde idemo zbog većih plata, zbog boljih nekih uslova života. Evo, i to se promenilo", 

naveo je Lončar. 

 

 

"POVREDIO SE JER JE PIJAN VOZIO ELEKTRIČNI TROTINET" Dežurni lekar o dramatičnoj noći na VMA: 

"Imali smo i jedno upucavanje lovačkom puškom, hirurzi 10 puta ULAZILI U SALU"  

Bilo je ukupno 10 operacija, uključujući operacije opšte hirurgije i neurohirurgije 

Zbrinute su čak 83 povrede nastale u različitim okolnostima 

Nakon jučerašnjeg dana i dočeka Nove godine, u kome je dominirao angažman toksikološke službe, 

dežurne ekipe VMA, hirurzi posebno, tokom protekla 24 časa imale su pune ruke posla. 

Prema rečima prof. dr Toplice Lepić, glavnog dežurnog s neuropsihijatrijske klinike VMA, lekari ove 

klinike zbrinuli su čak 83 povrede nastale u različitim okolnostima. 



 
 

- Počelo je od saobraćajnih povreda, povreda na radnom mestu. Primili smo jednog mladog pacijenta 

koji je povređen jer je vozio električni trotinet u alkoholisanom stanju. On je zadobio teške povrede. 

Imali smo i jedno upucavanje lovačkom puškom, ali i povredu nastalu vrelim uljem na radnom mestu - 

rekao je prof. dr Lepić za RTS. 

Svi ti pacijenti su, dodaje ovaj doktor, zbrinuti, neki od njih su i operisani. 

Hirurzi 10 puta ulazili u salu 

- Tokom jučerašnjeg dana bilo je ukupno 10 operacija, pet operacija su radili opšti hirurzi, dve operacije 

neurohirurzi, a ostale vaskularni, oftalmolozi i plastični hirurzi - kaže prof. dr Lepić. 

I ostale ekipe, pre svega internističke, imale su puno posla. 

- Bilo je dosta pacijenata sa koronarnim sindromima. Učinjeno je sedam intervencija na koronarnim 

krvnim sudovima. Mi neurolozi smo takođe imali nekoliko pacijenata sa moždanim udarom. Primili smo 

ukupno 6 pacijenata - zaključio je ovaj doktor. 

 


